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Výhled na rok 2022
Letošní rok by pro Luběnice mohl být z pohledu investičních 

akcí zásadní. Zda se tak opravdu stane, bude záviset především 
na kladném posouzení našich žádostí o dotace a na následné 
úspěšné realizaci takto podpořených akcí. 

Místní komunikace
V závěru roku byla podána žádost o dotaci (již potřetí) na 

opravu místní komunikace v úseku od tenisového hřiště až po 
kapli (dotační titul „Podpora obnovy a rozvoje venkova“ z Mini-
sterstva pro místní rozvoj ČR). Vzhledem k rozsahu akce a před-
chozím dvěma neúspěšným žádostem byla v tomto případě zvo-
lena spolupráce s dotační agenturou. Věříme, že tentokrát bude 
naše žádost úspěšná. Samotná realizace by mohla proběhnout ve 
2. polovině tohoto roku.

Cyklostezka Luběnice – Lutín
V tuto chvíli čeká na Státním fondu dopravní infrastruktury 

(SFDI) na vyhodnocení žádost o dotaci na stavbu cyklostezky, 
která propojí obce Luběnice a Lutín. Žádost o dotaci na úhradu 
části nezpůsobilých výdajů je podána také na Olomoucký kraj. 
Nová cyklostezka povede z Luběnic od domu č.p. 117 po stávající 
polní cestě (kolem tzv. Háječka) do Lutína, kde bude napojena na 
ulici Pohoršov a na cyklostezku do Slatinic. Stavba cyklostezky na 
polní cestě byla zvolena hlavně z důvody neochoty majitelů (ze-
jména na katastrálním území Lutína) prodat části svých pozem-
ků kolem krajské silnice. Zastupitelstva obou obcí tak stála před 
otázkou, zda vyčkat na změnu názoru majitelů na prodej pozem-
ků (což by mohlo trvat klidně i desítky let), nebo zda cyklostezku 
plánovat na obecních pozemcích a přiblížit její vybudování do-
hledné době v následujících 2 – 4 letech. Realizace asfaltové cy-
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Vážení spoluobčané,
uplynulý rok byl navzdory očekávání návratu do „nor-

málu“ opět velmi výrazně ovlivněn epidemií Covid-19. 
V důsledku nárůstu případů nákazy se první měsíce roku 
nesly ve znamení nouzového stavu, omezení pohybu ob-
čanů, uzavření školských zařízení apod. S při-
cházejícím létem se opatření sice postupně 
rozvolnila, nicméně spousta omezení zůstala v 
platnosti do konce roku a ovlivňují náš život 
dodnes. Opět jsme tak loni nemohli uspořádat 
obecní ani sportovní ples, stavění a kácení máj-
ky, ani vánoční jarmark, který patří mezi nej-
oblíbenější akce. Naději na blížící se zlepšení 
situace by mohl předznamenat dynamický vý-
voj přístupu k epidemii zejména v posledních 
dnech. Nezbývá než věřit, že tomu tak oprav-
du bude.

Jen těžko dovedu představit život v Lubě-
nicích bez aktivních sportovců, dobrovolných 
hasičů, fungující mateřské školy, pomoci zastu-
pitelů a zaměstnanců obce. Děkuji Vám proto 
za spolupráci a podporu. Chci poděkovat také 
ostatním, kteří se aktivně zapojují do kulturního 
života v obci či jinak přispívají k jejímu rozvoji.

Letos si společně připomeneme už 725 let od první písemné 
zmínky o obci a 130 let od založení místního Sboru dobrovol-
ných hasičů. Jménem Zastupitelstva obce Luběnice Vám všem 
přeji v tomto novém roce především zdraví, pohodu a klid. 

Jan Blaho, starosta obce
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klostezky o šířce 2,5 m a délce téměř 1,6 km by mohla v případě 
získání dotace ze SFDI proběhnout rovněž ve 2. pol. tohoto roku. 
Nebude-li dotace získána, podáme žádost o dotaci znova.

U cyklostezky na Rataje došlo během minulého roku také 
k zásadnímu posunu. Obci Těšetice se totiž po mnoha letech 
podařilo získat poslední chybějící pozemek potřebný pro plá-
novanou cyklostezkou, tentokrát podél krajské komunikace (ve 
směru z Luběnic na Rataje po pravé straně). Během tohoto roku 
bude postupně zpracována projektová dokumentace a vyřízeno 
stavební povolení.

WIFI4EU 
Zhruba v polovině roku bude také dokončen projekt WI-

FI4EU. Dotace ve formě poukázky je určena k pokrytí nákladů 
na zařízení a instalaci wi-fi hotspotů, které splňují předepsané 
požadavky (zejména počet přístupových bodů, minimální rych-
lost připojení a různé další technické požadavky). Přístupové 
body budou rozmístěny v budově obecního úřadu, v areálu za 
kulturním domem, v hasičské zbrojnici, před prodejnou, kolem 
zastávek a na tenisovém hřišti. Bližší informace budou uvedeny 
v samostatném letáku. 

Multifunkční povrch pro tenisové hřiště
Jedna z dalších žádostí o dotaci, u které čekáme na vyhodno-

cení, se týká akce „Hřiště Luběnice – multifunkční povrch“. Pod-
statou projektu (dotační titul KABINA 2021 z Národní sportovní 
agentury) je instalace nového multifunkčního povrchu (vpicho-
vaný koberec) na stávající asfalt a nového LED osvětlení. V pří-
padě, že dotaci získáme, bude ještě letos obnoveno také oplocení 
hřiště včetně sloupků (obroušení, nátěr, nové sítě), pořízen in-
ventář (branky, sloupky) a osazeny mantinely po obvodu hřiště. 
Celková revitalizace tohoto sportovního areálu by mohla pokra-
čovat v podobně vytvoření zázemí pro jeho uživatele. Jednalo by 
se o malou stavbu s tekoucí vodou a sociálním zařízením včet-
ně skladu pro sportovní pomůcky (branky, sítě, sloupky, míče 
apod.). Tato stavba s navazující zpevněnou plochou by sloužila 
i jako zázemí pro pořádání turnajů v tenisu, nohejbalu, při zim-
ním bruslení apod. Zdali se navazující záměr uskuteční, bude zá-
ležet na zastupitelstvu a samozřejmě na stavu obecní pokladny.

Čistírna odpadních vod – intenzifikace, FVE
I když to tak na první pohled nevypadá, je čistírna odpad-

ních vod (ČOV) jedním z nejdůležitějších objektů technické in-
frastruktury naší obce. 

Čistírny z období let 2010–2014 byly bohužel stavěny na (v té 
době) aktuální počty obyvatel obcí s cca 5 – 10% rezervou. Ta-
kové byly tehdy podmínky poskytovatele dotace – Státního 
fondu životního prostředí. Bez získání této dotace (celkem přes 
28 mil. Kč) nebyla stavba splaškové kanalizace a ČOV vůbec 
možná. Naše čistírna je projektována na 490 tzv. ekvivalentních 
obyvatel obce. V tuto chvíli mají Luběnice 503 přihlášených obča-
nů a 2 firmy po cca 15 zaměstnancích. Kapacita čistírny je tak na 

hraně svých možností, což ukazuje i její provoz. Jedinou cestou, 
jak i nadále plnit podmínky a limity stanovené povolením k vy-
pouštění odpadních vod a zároveň zajistit přirozený rozvoj obce, 
je zkapacitnění čistírny. Během minulého roku tak na základě 
rozhodnutí zastupitelstva obce vznikl projekt, který pomocí sta-
vebních úprav uvnitř budovy a pomocí úpravy technologie čiš-
tění, vytvoří předpoklad pro čištění odpadních vod pro zhruba 
650 ekvivalentních obyvatel. Řešeno bude zároveň i kalové hos-
podářství formou kalolisu. Během jarních měsíců tohoto roku 
by mělo být vyřízeno stavební povolení a poté budeme čekat na 
vyhlášení dotačního titulu z Ministerstva zemědělství (možnost 
získání až 70 % uznatelných výdajů). Intenzifikace by mohla být 
realizována nejdříve na jaře nebo na podzim roku 2023 (opět dle 
úspěšnosti žádosti o dotaci).

ČOV je budovou s nepřetržitým provozem bez ohledu na 
denní dobu, víkendy i počasí. Spotřeba energie je tak téměř kon-
stantní. Nabízí se proto využití střechy budovy k instalaci foto-
voltaické elektrárny, o čemž také rozhodlo zastupitelstvo. Moti-
vací k tomuto rozhodnutí je nejen charakter provozu čistírny, ale 
i rostoucí cena el. energie a poměrně rychlá návratnost investice. 
Začátkem tohoto roku bude na střechu čistírny instalováno cel-
kem 22 ks fotovoltaických panelů s celkovým výkonem 9,9kWp.

SK Luběnice – vybavení 
Dotační program  (Kulturní a spolková zařízení včetně kniho-

ven) tzv. článek 20 poskytoval v letech 2020 a 2021 možnost získání 
dotací na vybavení obcí a spolků na území Regionu Haná. Tuto 
možnost využila i naše obec, kdy bylo pořízeno mobilní podium 
včetně zastřešení a velkokapacitní stan. Pořízené vybavení jsme 
poprvé použili při hodových oslavách v minulém roce a dále při 
podzimních akcích (burčákobraní, gulášfest, dlabání dýní). V rám-
ci spolupráce se sportovním klubem jsme se dohodli na podání 
nové žádosti o dotaci za sportovní klub. Již nyní můžeme oznámit, 
že naše žádost byla úspěšná. Koncem ledna byla podepsána Doho-
da o poskytnutí dotace z Programu rozvoje venkova ČR. Do ma-
jetku sportovního klubu bude v 1. pol. roku zakoupeno: ozvučo-
vací systém, 30 sad pivních setů, notebook, projektor s promítacím 
plátnem, 2x malé tréninkové branky, 2x nůžkové stany, tenisová 
síť a 2x lednice do kiosku. Pořízené vybavení bude sloužit pro po-
řádání tradičních akcí jako jsou hodové oslavy, stavění a kácení 
májky, letní kino, burčákobraní, letní zábavy, akce školky apod.  

Parkovací stání
Již tradičně zastupitelstvo rozhodlo o podání žádosti o dotaci 

z Programu obnovy venkova Olomouckého kraje (z tohoto pro-
gramu jsme loni úspěšně čerpali 500 tis. Kč na opravu chodníku 
a místní komunikace). Letos bude žádost zaměřena na výstavbu 
parkovacích míst ve třech lokalitách obce. Podélná parkovací 
místa by mohla vzniknout vedle krajské silnice na konci obce 
směrem na Lutín (úsek mezi domy č.p. 83 až 126 po obou stra-
nách), dále podél místní komunikace k mateřské škole (úsek 
mezi domy č.p. 63 až 80) a u obecního úřadu. 

Na rok 2022 byla plánována také oprava chodníků a vjezdů 
v rámci projektu „Chodníky a parkovací stání Luběnice – výjezd 
na Lutín“. Akce měla přislíbenou podporu z Integrovaného re-
gionálního operačního programu přes MAS Region Haná, pro-
bíhají výkupy pozemků, byla vysoutěžena stavební firma. Z dů-
vodu změny v podmínkách programu se bohužel nepodařilo 
doložit povinnou přílohu, což znamená, že s projektem musíme 
počkat na novou výzvu (předpoklad vypsání přelom 2022/23).

Výsadba stromů
Během dubna minulého roku bylo na několik míst zastavě-

né části obce vysazeno celkem 50 ks okrasných alejových dřevin 
(druhy Prunus serullata Kanzan a Prunus gondouini Schnee). 
Na akci jsme získali dotaci 250 tis. Kč ze Státního fondu život-
ního prostředí ČR (prostřednictvím Národního programu Ži-
votní prostředí). Stejný subjekt loni v létě vyhlásil novou výzvu 

Tenisové hřiště před revitalizací
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Mateřská škola Luběnice v roce 2021 

„Děti nejsou lidé zítřka, ale lidé dneška. Mají právo být brány vážně. 
Mají právo, aby se s nimi jednalo láskyplně a s respektem, jako se sobě 
rovnými. Mělo by jim být umožněno vyrůst v kohokoli, kým se mají 
stát – neznámý člověk uvnitř každého z nich je nadějí budoucnosti.“

Slova citátu v úvodu rezonují s koncepcí a atmosférou naší 
mateřské školy, která byla v článku regionálních novin označena 
jako „vyhlášená“ díky individuálnímu přístupu k dětem, vzdě-
lávacímu programu s prvky Montessori pedagogiky a úzké spo-
lupráci s rodiči a která si velmi rychle po svém otevření získala 
spoustu příznivců v širokém okolí. Mnozí sem děti vozí z okol-
ních obcí, ač v místě svého bydliště mateřskou školu mají. Toto 
veřejné ocenění nás všechny moc těší a velmi si toho vážíme.

Rok 2021 byl opět trochu jiný. Tak jako všude kolem nás. 
A přece byl pestrý, přinesl nám nové prožitky, a spoustu radosti 
a krásného sdílení, naučil nás novým věcem a dovednostem.

V době, kdy byla MŠ uzavřena kvůli karanténě, si předško-
láci vyzkoušeli svou přípravu do školy doma, protože distanční 
výuka, která byla nařízena celostátně, se týkala i jich. Výuka pro-
bíhala formou telefonických a mailových konzultací, rodičům 
byly pravidelně zasílány pracovní listy a náměty pro činnosti, 
které má MŠ ve svém výchovně vzdělávacím programu. Děti 
nám posílaly dopisy, maily, fotky. Chyběl nám všem, stejně jako 
ostatním ten „normální život“.

Docházka dětí do mateřské školy je v období před nástupem do 
školy povinná. Děti toho musí zvládnout mnoho. Jsou to dovednos-
ti a vědomosti z oblasti předčíselných představ, tedy počítání do 6, 
porovnávání množství, pojmenování geometrických tvarů. Měly by 
v předškolním věku mít i časovou orientaci v pojmech „dnes“, „zítra“, 
„včera“. A také jak se střídají roční období a čím se každé vyznačuje 
a v jakém ročním období se zrovna nacházíme, jaké bude následovat.  

Kde je vpravo a kde vlevo – tohle je velmi dobré už spolehlivě ovládat. 
Dovednost důležitá také pro psaní písmen. Pak jsou to dovednosti z ob-
lasti jazykové pregramotnosti, kdy umí určit první hlásku ve slově, 
dokážou tvořit rýmy ke slovům, antonyma neboli protiklady ke slovům, 
pamatovat si slyšené, viděné a dokázat o tom vyprávět. Musí už umět 
se soustředit na jednu věc i v rušném nebo hlučném prostředí, zabrat 
se plně do činnosti. A taky by se měly umět domluvit s kamarády, re-
spektovat odlišnosti jak fyzické, tak mentální, měly by umět vyjedná-
vat, dohodnou se a vyslovit svůj názor a obhájit ho. Je to jen stručný 
výčet toho, co mají děti zvládnout a co si lze určitě lépe osvojovat ve 
skupině vrstevníků s dostatečnými podmínkami materiálními, tedy 
kvalitními pomůckami, metodickým materiálem a pod vedením vzděla-
ných pedagogů, kteří navazují na výchovu a vzdělávání dítěte v rodině.

Na jaře po otevření MŠ, byl asi tím největším zážitkem pro 
děti školní výlet do Olomouce. Nejdříve parádní plavba Ololo-
dí po řece Moravě s programem a možností si zkusit kormid-
lování, v Rozáriu Olomouc jsme zjistili, kolik máme krásných 
druhů růží. A pak jsme si uspořádali „PIKNIK“ ve stínu stromů 
Michalského výpadu, kam nám dovezli výbornou pizzu a na 
konec sladká tečka v podobě zmrzliny a posezení v opravdo-
vé cukrárně Zmrzlinárium Olomouc. Jeli jsme autobusem s fir-
mou pana Hexmana ze Slatinek, který nás vozí už několik let. Je 
vždy trpělivý a ochotný. Celá akce byla financována z projektu 
ŠABLONY III, do kterého je MŠ Luběnice zapojena už několik 
let. Z toho projektu byla v tomto školním roce také dovybavena 
zahrada mateřské školy, máme malé lanové centrum a v herně 
si díky napevno zabudovanému projektoru můžeme promítat 
fotky a krátké filmy nebo pohádky. A to i takové, které si sami 
natočíme. Jako například časosběrný dokument o divadle „Za 
korunu do Betléma“, který děti připravily v roce 2019. 

Cvičení

č. 4/2021, kdy můžeme opět získat až 250 tis. Kč. Začátkem úno-
ra bude podána další žádost a pravděpodobně v podzimních 
měsících bychom mohli svépomocí vysadit dalších 62 ks stromů 
(ovocné druhy, duby a javory). 

Nové programovací období 2021–2027 se pomalu rozbíhá a již 
v průběhu tohoto roku se objeví první dotační výzvy. Je proto 
nutné připravovat nové projekty. Jedním z nich je projekt revi-
talizace centrální části obce (celý prostor návsi) připravovaný ve 
spolupráci s architektonickým studiem. Jedná se o komplexní 
projekt, který by mohl zvelebit centrum naší obce. Záměr bude 
veřejně diskutován v jarních měsících.

Dalšími podporovanými oblastmi, na se zaměříme, je ener-
getika a stále aktuálnější oblast odpadů (k tomu více v článku 
o odpadovém hospodářství).

Jan Blaho, starosta obce
Výsadba stromů

Radost ze sněhu
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Mateřská škola je zapojena ještě do projektu „VENKOVSKÉ 
ŠKOLY REGIONU HANÁ SPOLEČNĚ MAP II“. Díky tomu 
jsme získali mnoho knih, hraček a pomůcek. Jako např. máme 
sušičku ovoce, klíčící misky, nové vyvýšené záhony, semínka, 
třídící nádoby na odpad… A všechno využíváme prakticky. Su-
šíme křížaly, stále sázíme a sklízíme a co si zasadíme, to sníme. :)
Na podzim nám bylo zapůjčeno všechno, co je potřeba k výrobě 
moštu včetně dovezených jablíček z Vilémova. A tak jsme moš-
tovali. A nezbylo nic, tak dětem chutnalo, protože, co si navaří-

me… :) Starší děti prožily projektový den „Pohádková inkluze“ 
na zámku v Náměšti na Hané. A rovněž díky financím z toho-
to projektu děti mají už druhý rok možnost navštěvovat v MŠ 
zdarma kroužek keramiky, který vede skvělá výtvarnice paní 
Mgr. Jarmila Krečmanová.

„SLAVNOST DĚTÍ“, která se pojí s koncem školního roku 
a pasováním předškoláků byla oslavou všech dětí. Dostaly 
spousty krásných dárků, přijel opravdový kolotoč a podávaly 
se velké dobroty připravené našimi maminkami. Rok od roku 
pomyslná laťka stoupá a je neuvěřitelné, co všechno jsou naši 
rodiče schopni zařídit, vymyslet, uvařit, vyrobit. Prostě jsou 
nejlepší!

Úplně stejně nás podpořili rodiče při podzimním „DÝŇO-
HRANÍ“. A finanční dary na ceny pro účastníky akce jsme získa-
li také od místních sportovních klubů FC Bublákov Luběnice, SK 
Luběnice, SDH Luběnice, podnikatele pana Kubíčka a také od 
zřizovatele. A také nám vždy odborně přijede radit a učit nové 
soutěžící, jak vydlabat tu nejhezčí dýni, paní Kamilka Nováková 
z Třebčína. Už u nás také nemá dítě, ale stále nás podporuje. Do 
soutěže se přihlásilo zatím nejvíce účastníků, konkurence byla 
veliká a rozhodování o vítězi bylo těžké. Byla vyhlášena první 
tři místa, ale oceněni byli úplně všichni. A v nabídce byly vyni-
kající dýňové zákusky, slané pokrmy, dýňová bowle a polévka. 
Dýňová kuchařka, kterou MŠ vytvořila, bude na této příští akci 
určitě daleko obsáhlejší. Vařili, pekli, smažili opět naši rodiče a 
všichni zaměstnanci MŠ. Krásná podzimní akce, sdílení radosti 
z tvoření a sounáležitosti i s lidmi z Luběnic a přáteli naší MŠ. 
Děkujeme Vám všem.

Stále nás podporují rodiče, sousedé z Luběnic, bývalí rodiče 
našich dětí, které už odešly do školy a my si toho moc vážíme. 
A pro tyto děti se uskutečnil už II. LUBĚNICKÝ NETÁBOR. Ten-
tokrát jsme byli na chatě v lesích Hostýnských vrchů. A proto, že 
se nám tam všem moc líbilo a nestihli jsme projít a prozkoumat 
pořádně okolí, jedeme i další rok na stejné místo. 

Podporují nás i tajní fanoušci MŠ. To se nám na zahrád-
ce jednoho dne objevil krásný hmyzí domeček, či spíše dům! 
Dalo nám práci výrobce a dárce v jedné osobě pana Tomáše 
Pechance, vypátrat. Stejně velkou radost dětem udělal taky 
pan Porteš z Luběnic, děti od něj dostaly vánoční dřevěnou 
vesničku, kterou vyrobil se svými studenty. A pan místosta-
rosta Martin Šnajder, jehož firma vyrobila už spoustu krásné-
ho nábytku do MŠ, a i když jsou jeho dcery už ve škole, tak 
nám daroval krásný pracovní stůl pro učitele. Všechny jsou 
dary nevyčíslitelné hodnoty, jsou to dary od srdce. Znovu 
všem děkujeme!

Dýňohraní

Křížaly

Moštování

Keramika
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Ještě musím zmínit krásný společný počin „Sbírka pro Již-
ní Moravu“, pro lidi postižené následky tornáda. Zaměstnanci 
a rodiče z MŠ Luběnice přispěli rodině Trechových z Mikulčic 
částkou 20 400,- Kč. 

Velký dík patří Vám všem, kteří jste si přišli v prosinci nakou-
pit do „ADVETNÍHO OBCHŮDKU“, stejně jako rodičům, kteří 
připravili krásné vánoční zboží.

Poděkování patří také mým skvělým kolegyním paní učitel-
ce Ireně Mrtvé, Marcele Janíkové, Ing. Irmě Beranové a Marcele 
Nevrlé a zopakuji stejná slova jako vloni, za laskavý odborný 
respektující přístup k výchově a vzdělávání dětí v naší mateřské 
škole.

Na závěr děkuji za podporu a spolupráci panu starostovi 
Mgr. Janu Blahovi, paní ekonomce Ing. Janě Křepelkové, zastu-
pitelům a ostatním zaměstnancům obecního úřadu. 

Slova poděkování jsou v textu velmi často a já jsem vděčná, 
že můžu o takových věcech psát. O velké laskavosti, lidskosti, 
vstřícnosti, radosti, přátelství a pomoci. U nás v Luběnicích je 
svět v pořádku. 

Přeji Vám všem šťastný zdravý nový rok 
Radomíra Tylichová, ředitelka MŠ

Moto v úvodu článku, autor Janusz Korczak,  
autor knihy „A Voice for the Child“

Bubny Perníky

Budky

Knihovnické okénko 
Vážení čtenáři, chtěli byste objevit zábavnou formou nové 

a zajímavé knihy? K tomu Vám může pomoci tzv. „Čtenářská 
výzva 2022“, kterou najdete na internetu. Ukrývá v sobě 20 růz-
ných témat, a to: 
1.) Kniha (od autora) z mého dětství
2.) Kniha, v níž je postava na útěku / skrývá se
3.) Kniha od afrického autora
4.) Kniha, jejíž děj se odehrává na horách
5.) Kniha, jejíž postava má fyzickou indispozici
6.) V pořadí čtvrtá autorova kniha vydaná v ČR
7.) Kniha, jejíž autor je o 22 let starší než já
8.) Kniha autora, který prožil 1. světovou válku
9.) Kniha s předmluvou
10.) Kniha, jejíž název neobsahuje písmeno „a"
11.) Kniha, která má na obálce strom
12.) Kniha s tématem nešťastné lásky
13.) Kniha od držitele Ceny Franze Kafky
14.) Literatura faktu
15.) Kniha, s méně než 22 hodnoceními na Databázi knih
16.) Kniha, jejíž autor už nežije
17.) Kniha, která má více než 333 stran
18.) Kniha, jejíž hlavní hrdina pije kávu

19.) Kniha, jejíž autor je novinář
20.) Kniha poprvé vydaná v roce 2022 (nová kniha)

Jak postupovat?
• Zdarma se zaregistrujete a zvolíte téma, kterým začnete
• Vyberte si zajímavou knihu, která splňuje dané téma (web  

 DatabazeKnih.cz)
• V detailu knihy klikněte na tlačítko Přidat do mých knih.  

 Tím si knihu přidáte do Právě čtených a také do Čtenářské  
 výzvy.

• V Čtenářské výzvě (nahoře ikonka Profil a pak vpravo  
 Čtenářská výzva bude kniha zatím zašedlá, ale jakmile ji  
 přečtete a přidáte do Přečtených, kniha se zabarví, čímže se  
 zaktualizuje procentuální stav plněné výzvy.

Knihy k daným tématům můžete najít i v naší obecní knihov-
ně umístěné v hasičské zbrojnici na návsi.

Otevřeno je každé pondělí od 16 do 17 hodin. Apeluji na 
čtenáře, aby vrátili knihy, které mají vypůjčené déle jak dva 
měsíce. Úspěšný rok 2022 se zajímavými knihami přeje Vaše 
knihovnice.

Jana Křepelková, knihovnice
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Proč chodit na cvičák? Kromě informací o výcviku se zde mů-
žete dozvědět i informace k výchově. Jak se psem komunikovat, 
aby vám rozuměl. Jak budovat důvěru, ale také jak je důležité 
i jasné vymezení mantinelů. Jak a proč zvykat psa na manipula-
ci, naučit ho jezdit v autě, ale třeba i odpočívat.

Který cvičák je nejlepší? Každému vyhovuje něco jiného. 
Klidně se běžte prvně sami, bez svého čtyřnožce, podívat, jak 
to vlastně na takovém cvičáku chodí. Domluvte se s vedoucím 
výcviku na první konzultaci. A vyberte si pak ten, kde vám to 
lidsky i způsobem vedení výcviku sedí.

Kdy přijít? Dle mého názoru a zkušeností ideálně co nejdříve 
poté, co si štěně přivezete domů. Ne vše, co je roztomilé u ště-
ňátka, je roztomilé a žádoucí u několikaměsíčního výrostka, či 
dokonce dospělého psa. Čím dříve si nastavíte jasná pravidla 
a správný způsob komunikace, tím lépe. Pokud přijde člověk 
s dospívajícím, či starším pejskem, většinou se už potýká s ně-
jakým problémem. Potřebuje něco napravit nebo pejska přeučit. 
V těchto případech je však třeba počítat s tím, že změna nenasta-
ne hned a bez práce. Čím delší dobu si pes upevňuje nějaký ne-
správný způsob chování, „zlozvyk“, tím déle trvá jeho náprava.

Když se řekne CVIČÁK… 
Když se někdo zmíní, že chodí na cvičák, mnoho lidí stále ješ-
tě napadne, že je to místo vhodné pouze pro služební plemena 
a možná si představí dril a křik. Takto už to, naštěstí, na většině 
kynologických cvičišť nefunguje. V dnešní době už se dbá i v zá-
vodním světě na „veselý“ výraz psa při plnění úkolů, cviků nebo 
triků. A toho drilem a křikem lze jen těžko dosáhnout.

Pro jaký typ pejska je tedy výcvik vhodný? Pro každého. :) Ať už 
vlastníte jedince plemene typu velkého švýcarského salašnické-
ho psa, německého ovčáka, šiperku nebo čivavu. Ať už jste si ho 
pořídili jako parťáka na turistiku, domácího mazlíčka, výstav-
ního krasavce nebo byste s ním rádi dělali nějaký kynologický 
sport a případně i složili zkoušku. 

Kynologické cvičiště Luběnice 
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Jednu z možností, kam můžete přijít se svým pejskem, máte 
hned „za humny“. Termíny výcviku Kynologického cvičiště 
v Luběnicích naleznete na stránkách obce Luběnice v sekci Zá-
jmová činnost a spolky. Hodiny probíhají v areálu čističky od-
padních vod. Není třeba se přihlašovat. Stačí přijít v daný čas. 
I prvotní konzultace probíhají přímo na místě.

Můj závodní a pořadatelský život byl v loňském roce vel-
mi ovlivněn neustále se měnícími opatřeními. Plánovaný jarní 
mezinárodní závod Mondioring Tournament, který pořádáme 
každoročně v Mohelnici v Morava Campu, jsme museli pře-
sunout na podzim. Celé léto jsme doufali, že uvolnění vydrží 
a závod na konci září proběhne. Vzhledem k situaci jsme raději 
vsadili na „jistotu“. Jinak třídenní turnaj jsme zkrátili na dvou-
denní a sáhli jsme tentokrát raději po českém rozhodčím a dvou 

skvělých figurantech z Čech. Třetího figuranta jsme pozvali 
z Polska s tím, že pokud by nemohl nakonec kvůli omezením 
přijet, kluci ve dvou zvládnou i tak náročný závod odfigurovat. 
Po spuštění přihlašování jsme byli zvědavější než v minulých 
letech, jak bohatá bude účast závodníků z okolních zemí. 

Nakonec se vše vydařilo nad očekávání. Přijeli i soutěžící ze 
zahraničí. Letošní téma „Z pohádky do pohádky“ bylo velmi 
inspirující a závodní prostor (ring) byl skvěle připraven.

Ukázka kynologického sportu „mondioring“ na Luběnických hodech: Cvik odmítání potravy; Obrany – protiútok; Hlídání předmětu

Nikdy nevíte, co bude na závodech pes aportovat (střevíčky :)) Skok – palisáda 2,20m
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V jiných typech kynologických sportů je možné předvést vý-
kon vašeho psa, příp. složit zkoušku, téměř každý víkend. Díky 
velké náročnosti na přípravu nebývá v průběhu roku pořádá-
no mnoho závodů v mondioringu. A to ani v okolních zemích. 
V minulém roce se, vzhledem k situaci, jejich počet ještě snížil. 

Vyhlídky na složení zkoušek, potřebných pro postup do vyšší 
závodní kategorie, tedy nebyly zrovna optimistické. I přesto se 
mi podařilo s mojí fenkou Belgického ovčáka Malinois složit 
potřebný počet zkoušek. A dokonce jsme několikrát stály na 
stupních vítězů. 

Letos máme v plánu pořádat dva závody. Jedním z nich bude Mistrovství ČR a Rakouska. Tak nám držte pěsti. :)

Petra Harantová Helešicová

Pro většinu startujících je prioritou složit zkoušku ve své kategorii. Ale pokud se podaří vystoupat i na stupně vítězů, je samo-
zřejmě radost dvojnásobná. :)

Obrana psovoda Pomocníci v kostýmech

Mondioring Tournament Mohelnice 2021 – stupně vítězů Pomocníci, bez kterých by to nešlo :)

Příprava na vyslání „vpřed“ „Hladké“ zadržení Protiútok s předměty
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SDH Luběnice 2021 
Rok 2021 byl opět poznamenán, na základě vládních nařízení, 

omezením konání veškerých společenských akcí.
Neuskutečnila se výroční schůze SDH a ani se opět nekonalo 

tradiční stavění a kácení máje.
24. dubna byl uspořádán sběr starého železa, děkujeme spo-

luobčanům za kovový odpad, z jehož výdělku je podpořena čin-
nost našeho SDH.

Za velké podpory obce Luběnice proběhla na jaře kompletní 
rekonstrukce nevyhovující kuchyně v hasičské zbrojnici. Novou 
kuchyni vyrobil stolář Pavel Šnajdr.

Situace nám alespoň dovolila v září uspořádat tradiční Bur-
čákobraní, které bylo opět spojeno s vařením guláše. Počasí nám 
přálo a akce se vydařila.

V průběhu roku provádíme pravidelné zkoušky a údržbu na-
šeho požárního vybavení.

Obecnímu úřadu děkuji za podporu a spolupráci, všem čle-
nům SDH za ochotu a pomoc při organizaci našich akcí. Do 
nastávajícího roku 2022 přeji všem spoluobčanům hodně štěstí 
a hlavně zdraví.

František Šolc, starosta SDH Luběnice

Ne nehumánním hubícím pomůckám aneb konec časů lovců kožešin 
Začátkem ledna 2022 došlo v lokalitě okolo Obecního úřadu 

v Luběnicích k závažnému poranění zvířete, jehož charakter dle 
veterinárního lékaře jednoznačně naznačuje jeho chycení do če-
lisťové pasti (viz ilustrační foto). V této souvislosti je nutné upo-
zornit občany, že odchyt a usmrcování vol-
ně žijících zvířat pomocí těchto pastí nebo 
pomocí obdobně zkonstruovaného zaříze-
ní, je podle § 14, odst. 1 a) Zákona na ochra-
nu zvířat proti týrání zakázáno stejně jako 
jejich výroba (§ 5, odst. 9 téhož zákona). 
Za tento čin způsobující zvířeti trýznivým 
způsobem nepřiměřenou bolest a utrpení 
stanovuje § 302, odst. 1 trestního zákoníku 
trest odnětí svobody až na dva roky.

Místo nezákonných čelisťových pastí 
lze k plašení a odpuzovaní škůdců účin-
ně použít některý z komerčně dostupných 
 
 
 
 
 
 

výrobků fungujících na principu ultrazvuku (napájení pomocí 
baterií nebo ze sítě), popř. přírodního pachového repelentu.

Danuše Tarkowská

Jarní sběr železa Nová kuchyně ve zbrojnici

Hasiči při svěcení zvonu



10

20 let Mikroregionu Kosířsko 
V pátek 26. listopadu 2021 oslavil Mikroregion Kosířsko 

20. výročí své oficiální existence. Jedná se o dobrovolný svazek 
devíti obcí – Lutín, Drahanovice, Slatinice, Těšetice, Hněvotín, 
Slatinky, Luběnice, Olšany a Ústín.

Při této slavnostní příležitosti jsme se sešli na Valné hromadě, 
která se tentokrát konala na rozhledně na Velkém Kosíři. Roz-
hledna je asi nejznámějším a nejviditelnějším výsledkem spolu-
práce obcí mikroregionu. Počasí bylo mrazivé, poprvé v letoš-
ním roce začal padat sníh, což ale nijak nevadilo příjemnému 

setkání. Rozhledna díky fotovoltaickým panelům prvním rokem 
disponuje elektrickou energií, a tak jsme si mohli zatopit a roz-
svítit. Na setkání se nejen vzpomínalo a bilancovalo, ale také se 
rozvíjely plány na budoucí společné akce a projekty. 

 Přejeme mikroregionu do dalších let mnoho úspěchů, dob-
rých nápadů i dostatek financí na jejich realizaci.
       

Monika Prokopová,  
starostka obce Slatinky

Jak jsem poznala pana Vladimíra Šolce 
Vážení čtenáři obecního zpravodaje,
dne 27.listopadu 2021 byla ukončena pozemská pouť našeho 

bývalého spoluobčana pana Vladimíra Šolce.
Dovolte mně krátkou vzpomínku na společná pravidelná pra-

covní setkávání s panem Vladimírem Šolcem v období let 2002 
až 2010.

Vladimír Šolc se narodil se v naší obci před 92 lety a prožil zde 
většinu svého naplněného života.

V pozdějším důchodovém věku se mimo jiné stal obecním kro-
nikářem (do roku 2013) a také měl zásluhu na tom, že od roku 
2002 začal Obecní úřad Luběnice vydávat obecní zpravodaj „Mix 
z Luběnic“, o rok později přejmenovaný na „Luběnický MIX“. 

 Vybavuji si, jak si k přípravě zpravodaje pan Vladimír Šolc 
přinášel již hustě popsaný papír s poznámkami, které zahrno-
valy postřehy a zajímavosti, co se kde změnilo a událo v obci 
i v sousedství. V jeho přípravě nechyběly ani méně známé pra-
nostiky na každé čtvrtletí nebo společenská kronika. Často upo-
zorňoval obecní úřad i na problémy. Například díky jeho ini-
ciativě byly u vjezdu do obce instalovány radary upozorňující 
zejména neukázněné řidiče, aby zpomalili a dodržovali stanove-
nou povolenou rychlost.

Aktuální zprávy a informace pan Vladimír Šolc často posbí-
ral při svých pěších toulkách nebo při pravidelném čtení tisku 
i poslechu regionálního rozhlasu a také díky své účasti na spo-
lečenských posezeních, obecních plesech, hodových oslavách 
a sportovních soutěžích.

Pan Vladimír Šolc zval občany prostřednictvím Luběnického 
Mixu ke společným turistickým vycházkám a stalo se i tradicí, že 

se skupinkou spoluobčanů oslavoval 
příchod nového roku pěším výletem 
k pomníku letců nad Slatinicemi.

Jeho zájem o naši obec a láska k ha-
náckému původu neutuchaly ani po 
přestěhování za blízkou rodinou do 
Brna v roce 2015, když ovdověl. Pra-
videlně potom přijížděl do Luběnic, 
kde navštěvoval své příbuzné a přá-
tele a procházel se známými místy. 
Naposledy jsem pana Vladimíra Šolce 
pozdravila při slavnosti svěcení zvo-
nu pro luběnickou kapli P. Marii Po-
mocné dne 26. června 2021. 

Je třeba připomenout, že pan Vla-
dimír Šolc zastával i nelehkou úlohu 
smutečního řečníka při posledním 
rozloučení se zemřelými spoluobča-
ny. Jeho proslovy na smutečním obřa-
du byly vždy upřímné a výstižné. 

Vzpomínky spolupracovníků, spo-
luobčanů a známých, co blíže pozna-
li pana Vladimíra Šolce a jeho milou 
manželku Emilii, kterou přátelé oslo-
vovali „Miluško“, zůstanou. 

Děkuje za vše a s úctou vzpomíná  
Jana Křepelková

Slavnostní valná hromada na rozhledně na Velkém Kosíři
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Náš chovatel 
Jako každý rok i letos nesmíme opomenout významné úspě-

chy našeho předního chovatele králíků Vladimíra Vrbu. Předem 
nutno podotknout, že rok 2020 byl silně zasažen epidemií Co-
vid-19, která se samozřejmě dotkla i závodů a výstav drobného 
domácího zvířectva, které byly téměř bez výjimky k nelibosti 
všech chovatelů zrušeny. Nezbylo nic jiného než napnout síly 
a vrhnout se do roku 2021 s nadějí, že již k nějakým výstavám 
dojde.

Cesta k účasti na výstavě ovšem není jednoduchá ani levná. 
Náš chovatel musí doufat, že investoval svůj čas a peníze do 
správných samic a samců, kteří v průběhu roku přivedou na svět 
až 100 mláďat u kterých musí dojít celkem ke třem cyklům třídě-
ní, po kterých zůstane okolo padesáti kusů potencionálních šam-
pionů. Jen pro zajímavost, v plné sezoně je schopen celý chov 
spořádat 25 kg granulí během pouhých tří dnů. Dokážete si asi 
představit, že při ceně 300 kč za jeden pytel (25 kg) se opravdu 
nejedná o levný koníček.

Králík může být bodován až od pátého měsíce svého věku, 
proto se první půl rok příliš výstav nekoná, ale v druhé půlce 
roku se vystavuje velmi hojně. V uplynulém roce se tedy náš 
chovatel úspěšně zúčastnil několika výstav. První z nich byla 
Okresní výstava v Přerově začátkem června, kde si Vladimír od-
nesl cenu za nejlepší kolekci belgických obrů divoce zbarvených. 
Hlavním cílem, jako každý rok, byla ovšem slovenská speciálka 
belgických obrů v Žilině konaná v první polovině listopadu, zde 
si odnesl cenu pro mistra klubu BO na kolekci a získal velmi 
významnou cenu pro šampionku klubu BO, obdržel i čestnou 
cenu v stejné kategorii. Zajímavostí v bodování je upřednost-

nění samic před samci. Minimum králíků v kolekci jsou 4 kusy, 
pokud dosáhnou 2 chovatelé stejného bodového zisku, vyhrává 
ten, který má v kolekci více samic. Při rovnosti bodu v jednot-
livcích, pokud už první z majitelů jednu cenu obdržel, dostane 
ten první pouze čestnou cenu a druhý chovatel cenu za pořadí. 
Podmínkou k účasti na výstavě může být, že chovatel musí určit 
částku, za kterou bude své králíky (všechny nebo jen část) pro-
dávat, minimum je 100 eur, ale pokud si chovatel svého miláčka 
váží, je schopen za něj požadovat i 300 eur, což některé zájemce 
může od koupi odradit a tím se zvyšuje šance, že se všechny 
kusy z výstavy vrátí zase domů.

I v roce 2021 se Vladimír vydal na nákup nových kusů do Ně-
mecka, odkud si z Mannheimu dovezl 3 kusy kvalitních belgic-
kých obrů, kteří rozšíří jeho chov. Díky péči, kterou náš chovatel 
svým miláčkům věnuje, je o jeho belgické obry velký zájem. Jen-
že jak prozradil, nerad se králíků zbavuje na výstavách, raději 
zve zájemce o koupi k sobě domů, aby měl možnost si každý 
chovatel prohlédnout z jakého prostředí daný kus pochází a čím 
konkrétně je krmen. Tím se významně zvyšuje šance, že se králí-
kům v novém prostředí bude více dařit a tím pádem bude i nový 
majitel více spokojen. 

V roce 2022 se plánuje zúčastnit především Evropské výstavy 
drobného zvířectva v polském Kielce, která proběhne v druhé 
polovině listopadu. Cílem je vystavit 2–3 kolekce belgických 
obrů. Samozřejmostí je opět účast v Žilině a v plánu je i výstava 
v Nitře a snad i výstava Moravia Brno začátkem prosince. Nelze 
opomenout okresní přerovskou výstavu, kde největší motivací 
je cena v podobě pytle s krmením, což je pro chovatele lepší od-
měna, něž kovový pohár, kterým své králíky nenakrmí. A jak 
Vladimír podotknul, už teď jeho divoce zbarvení belgičtí obři 
vypadají jako malí šampioni. Tudíž nezbývá než našemu chova-
teli popřát mnoho úspěchů i v roce 2022 a o plnou polici pohárů 
snad tedy i letos opět nebude nouze.

LETNÍ OBDOBÍ 
(1. dubna – 30. listopadu)

každá středa 9 – 10 hod
každá sobota 10 – 11 hod

Neplatí pro dny státních svátků.

ZIMNÍ OBDOBÍ 
(1. prosince – 31. března)

každá středa 9 – 9:30 hod
každý sudý týden v sobotu 10 – 10:30 hod

Neplatí pro dny státních svátků.

TERMÍNy SBĚRU BIOODPADU V LUBĚNICÍCH

Doklady úspěchů Vladimíra Vrby
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Ceník pronájmu prostor v hasičské zbrojnici, kulturním domě  
a areálu za kulturním domem Luběnice

1. HASIČSKÁ ZBROJNICE
Jedná se o pronájem sborovny v přízemí budovy hasičské zbrojnice (č. p. 137) včetně kuchyňky a sociálního zařízení.

Ceny jsou uvedeny včetně DPH
V ceně pronájmu JSOU zahrnuty
• náklady za spotřebovanou el. energii a vodu
• zapůjčení nádobí, ubrusů

V ceně pronájmu NEJSOU zahrnuty
• náklady za spotřebovaný zemní plyn
• náklady za provedení úklidu po pronájmu a za vyprání ubrusů
• úhrada rozbitého nádobí nebo jinak poškozeného zapůjčeného zařízení (dle aktuální ceny na trhu)

Při podpisu nájemní smlouvy na obecním úřadě složí nájemce kauci ve výši 2.000,- Kč (pro případ úhrady poškozených nebo rozbi-
tých předmětů a zařízení). Kauce bude vrácena po skončení pronájmu a předání klíčů. Rezervaci termínu pronájmu a převzetí klíčů 
od hasičské zbrojnice je možné provést prostřednictvím pana Františka Šolce (tel. +420 604 733 044).

2. KULTURNÍ DůM
VARIANTA SÁL + KUCHYŇ 
Jedná se o pronájem sálu kulturního domu (č. p. 140) včetně tzv. „pekla“, sociálního zařízení ve vestibulu obecního úřadu a kuchyně.

Ceny jsou uvedeny včetně DPH

Termíny úhrady poplatků v roce 2022

1. 3. – 31. 3. 2022 místní poplatek za komunální odpad činí 720,- Kč na osobu ročně (úlevy a osvobození dle  
   čl. 7 obecně závazné vyhlášky č. 2/2021). Pro občany, kteří v tomto roce dosáhnou 70  
   a více let věku, platí sazba 540,- Kč za osobu.

1. 3. – 31. 3. 2022 místní poplatek za psa ve výši 100,- Kč, za každého dalšího psa 150,- Kč. 

1. 8. – 31. 8. 2022 poplatek za vypouštění odpadních vod (stočné) na rok 2022 činí 1 380,- Kč na osobu ročně.

Poplatek může být hrazen v hotovosti nejlépe v úřední dny v kanceláři Obecního úřadu Luběnice. Stejně tak je možné 
využít bezhotovostní převod na účet obce č. 1814213309/0800. Variabilní symbol je číslo popisné. Částku je nutné zaslat 
v příslušné výši a včas (základní, případně snížená sazba poplatku vynásobená počtem osob přihlášených na jedno č. p. 
apod., analogicky u poplatku za psy). V případě dotazů se neváhejte obrátit na referentku Obecního úřadu v Luběnicích 
nebo na starostu.

SUBJEKT ÚČEL PRONÁJMU CENA ZA 1 DEN PRONÁJMU
Občané obce Luběnice Soukromá akce 1000,- Kč

Místní spolky, MŠ Spolková a vzdělávací činnost 0,- Kč

Občané a spolky cizí obce Soukromá akce Dle individuálního posouzení

Firma Komerční účely Dle individuálního posouzení

SUBJEKT ÚČEL PRONÁJMU CENA ZA 1 DEN PRONÁJMU
Občané obce Luběnice Soukromá akce 2000,- Kč (+ 500,- Kč kuchyň)

Občané obce Luběnice Provozování sportovní činnosti 0,- Kč

Místní spolky, MŠ Spolková a vzdělávací činnost 0,- Kč

Občané a spolky cizí obce Soukromá akce Dle individuálního posouzení

Firma Komerční účely Dle individuálního posouzení
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Při podpisu nájemní smlouvy na obecním úřadě složí nájemce kauci ve výši 3.000,- Kč (pro případ úhrady poškozených nebo rozbi-
tých předmětů a zařízení). Kauce bude vrácena po skončení pronájmu a předání klíčů.

VARIANTA ZASEDACÍ MÍSTNOST + KUCHYŇ 
Jedná se o pronájem zasedací místnosti v zadní části kulturního domu (č. p. 140) včetně sociálního zařízení a kuchyně.

Ceny jsou uvedeny včetně DPH

V ceně pronájmu JSOU zahrnuty
• náklady za spotřebovanou el. energii a vodu
• zapůjčení nádobí, ubrusů

V ceně pronájmu NEJSOU zahrnuty
• náklady za spotřebovaný zemní plyn
• náklady za provedení úklidu po pronájmu a za vyprání ubrusů
• úhrada rozbitého nádobí nebo jinak poškozeného zapůjčeného zařízení (dle aktuální ceny na trhu)

Při podpisu nájemní smlouvy na obecním úřadě složí nájemce kauci ve výši 2.000,- Kč (pro případ úhrady poškozených nebo rozbi-
tých předmětů a zařízení). Kauce bude vrácena po skončení pronájmu a předání klíčů.

Rezervaci termínu pronájmu a převzetí klíčů je možné provést prostřednictvím pracovníků obecního úřadu (referentka, starosta).

3. AREÁL ZA KULTURNÍM DOMEM
Jedná se o pronájem venkovního areálu za kulturním domem (č. p. 140) včetně sociálního zařízení v zadní části kulturního domu, 
venkovního parketu s přilehlými stoly a lavicemi, prostor kolem tzv. „kiosku“, ohniště, travnatá plocha.

Ceny jsou uvedeny včetně DPH

V ceně pronájmu JSOU zahrnuty
• náklady za spotřebovanou el. energii a vodu
• zapůjčení nádobí, ubrusů
• zapůjčení přenosných lavic a stolů (pivní sety)
• využití zázemí kiosku (po dohodě s předsedou SK Luběnice)

V ceně pronájmu NEJSOU zahrnuty
• náklady za provedení úklidu po pronájmu a za vyprání ubrusů
• úhrada rozbitého nádobí nebo jinak poškozeného zapůjčeného zařízení (dle aktuální ceny na trhu)

Při podpisu nájemní smlouvy na obecním úřadě složí nájemce kauci 3/5 1 000,- Kč (pro případ úhrady poškozených nebo rozbitých 
předmětů a zařízení). Kauce bude vrácena po skončení pronájmu a předání klíčů.

Rezervaci termínu pronájmu a předání klíčů je možné provést prostřednictvím pracovníků obecního úřad (referentka, starosta).

Ceník pronájmu prostor v hasičské zbrojnici, kulturním domě a areálu za kulturním domem Luběnice byl schválen Zastupitelstvem 
obce Luběnice usnesením č. 21/12 ze dne 15. 12. 2021. 

Jan Blaho, 
starosta obce

SUBJEKT ÚČEL PRONÁJMU CENA ZA 1 DEN PRONÁJMU
Občané obce Luběnice Soukromá akce 500,- Kč (+ 500,- Kč kuchyň)

Místní spolky, MŠ Spolková a vzdělávací činnost 0,- Kč

Občané a spolky cizí obce Soukromá akce Dle individuálního posouzení

Firma Komerční účely Dle individuálního posouzení

SUBJEKT ÚČEL PRONÁJMU CENA ZA 1 DEN PRONÁJMU
Občané obce Luběnice Soukromá akce 500,- Kč

Místní spolky, MŠ Spolková a vzdělávací činnost 0,- Kč

Občané a spolky cizí obce Soukromá akce 1.500,- Kč (vratná kauce 5.000,- Kč)

Firma Nekomerční účely 2000,- Kč (vratná kauce 3.000,- Kč)

Firma Komerční účely Dle individuálního posouzení
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Fotogalerie obce

Luběnický gulášfest 2021

Vítězný týmVyhlášení vítěze v dlabání dýně

Nové vybavení obce – stan a pódium
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Stavební akce podpořená Olomouckým krajem – oprava chodníku a místní komunikace

Trio Mikuláš, čert a anděl



17

Ročník 8 / Únor 2022

KULTURNÍ KALENDÁŘ OBCE LUBĚNICE NA ROK 2022

Duben
2. 4. Obecní ples – kulturní dům Luběnice

30. 4. Stavění máje, pálení čarodějnic –  
areál za kulturním domem Luběnice

Květen
6. 5. Jak se dělá showbyznys (Jablonský,  

Votrubová) – kulturní dům Luběnice

28. 5. Kácení máje, dětský den – areál za  
kulturním domem Luběnice

Červen
24. – 26. 6. Hodové oslavy – hodový turnaj  

v minikopané, hodová zábava – areál  
za kulturním domem Luběnice

Září
10. 9. Burčákobraní + Gulášfest – areál za  

kulturním domem Luběnice

Říjen

15. 10. Dlabání dýní, Loběnicky deňohraní –  
areál za kulturním domem Luběnice

21. 10. Fotograf na cestách – splněný sen  
(Jiří Kolbaba) – kulturní dům Luběnice

Listopad
10. 11. Martinská slavnost – areál za kulturním 

domem Luběnice

Prosinec
3. 12. Zdobení vánočního stromu,  

rozsvěcení betlému, vánoční jarmark –  
náves Luběnice, kulturní dům Luběnice

SPOLEČENSKÁ KRONIKA

Marie Nepožitková (86 let) (červenec 2020)

Miroslava Marešová (80 let) (leden)

Antonín Štreit (92 let) (únor)

Libuše Chudobová (67 let) (březen)

Romana Zatloukalová (56 let) (duben)

Václav Jung (leden)

Emma Hrubá (únor)

Nikol Pechancová (červenec)

Michael Körner (srpen)

Zuzana Blahová (říjen)

Elena Müllerová (listopad)

70 let

Věra Alexová

Vladimír Bátěk

Hana Havránková

Ludmila Husičková

Josef Müller

Karla Říhová

Marie Sedláčková

Vladimír Svoboda

Emilie Trbušková

Otakar Vychodil

90 a více

Božena Štreitová (90 let)

Emilie Tvardíková (94 let) 


BLAhOPřÁNí JUBiLANtůM V ROCE 2021:

VZPOMíNÁME NA ZEMřELé SPOLUOBČANy:

NARODiLi SE:

Jaroslav Novák (72 let) (duben)

Milan Lukáš (54 let) (říjen)

Zdenka Adámková (84 let) (prosinec)

Jan Hájek (70 let) (prosinec)



Srdečně zveme všechny občany
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100 let… Je to hodně, nebo málo?
Letos, tedy v roce 2022, oslavíme 725 let od první ověřitelné 

zmínky o obci Luběnice. Není to sice kulaté výročí, ale přesto 
významné. Je to sedm set let a čtvrt století, což z hlediska vní-
mání času našimi předky je cosi „víc“ než, řekněme, 730 let. To 
ten pojem „století“ má v sobě něco jakoby vyššího, nějakou tu 
starobylou důstojnost, či co. Co je to vlastně to „století“, jak se 
na to dívat? Je to opravdu něco úctyhodného, či pouhé vyjádření 
průběhu funkce času?

Vztaženo k věku člověka, je sto let samozřejmě číslo úcty-
hodné, i když ne tak výjimečné jako před pár desítkami let. Ve 
vztahu, řekněme, k počátku našeho letopočtu či historii naší ci-
vilizace je to spíše opravdu nějaká „jednotka“ počítání věků než 
něco jiného, byť se za pouhých 100 let mohou stát věci převrat-
né a zásadní. Příklad? Naše „stařenka“ se narodila roku 1901, 
v Luběnicích strávila většinu svého života, jako matka šesti dětí 
z velké části ve velmi chudých poměrech. Když jí bylo 13 let, za-
čala I. světová (nebo jak se této apokalyptické hrůze říká Velká) 
válka, když jí bylo 16 (roku 1917) propukla v Rusku bolševická 
revoluce, která na dlouhou dobu poznamenala životy dalších 
generací, ve věku 17 let slavila nejen konec tohoto vraždění, ale 
také vznik Československé republiky, aby v roce 1938 zažila její 
konec Mnichovskou zradou vzápětí následovanou německou 
okupací, a potom šesti lety dalšího celosvětového vraždění, na-
zývaného II. světová válka. Dále pak poválečnou euforii vystří-
danou v roce 1948 nástupem komunismu se vším, co k tomu pa-
třilo, včetně politických procesů, kolektivizace a tvrdé diktatury 
„proletariátu“, v roce 1968 pokus o „socialismus s lidskou tváří“ 
drsně potlačený vojenskou okupací „bratrských armád“ komu-
nistického bloku, potom nástup totality nového střihu, kterému 
komunisté říkali normalizace, a poté pád komunistického reži-
mu v roce 1989.

To vše byly události celospolečenské, celosvětové, které se 
udály během jednoho života, což může z dnešního pohledu pů-
sobit až neuvěřitelně. Pokud se týká vědecko-technického vý-
voje, jen pro představu: První letadlo těžší než vzduch se díky 
bratrům Wrightovým vzneslo na chvíli do vzduchu (12 sekund) 
na pláži Kitty Hawk v Severní Karolíně v USA roku 1903. Ve 
Velké válce (1914–1918) už byly létající „dvouplošníky“ obá-
vanou a nečekanou zbraní válčících stran. Hitlerova letecká 
armáda Luftwafe se stala smrtícím nástrojem německé expan-
ze (1939–1945), aby byla smetena protiofenzivou spojenců za 
podstatné úlohy „létajících“ strojů, především stíhacích letounů 
a bombardérů jak USA a Velké Británie, tak i SSSR. A poválečný 
rozmach letecké dopravy, která de facto propojila celý svět obří-
mi tryskovými dopravními letadly, zažíváme již desítky let. Bě-
hem války hrál také velmi významnou roli vývoj nových zbraní, 
hlavně pak rodící se raketové techniky. Nejdále tento vývoj do-
spěl v Německu (obávané raketové střely V1 a V2), nicméně ani 
SSSR a USA nezůstávaly pozadu. Po válce sovětský konstruktér 
Koroljov dokázal se svým týmem sestrojit nosnou raketu, která 
v roce 1957 vynesla na oběžnou dráhu kolem Země první družici 
Sputnik. Čtyři roky nato (12. dubna 1961) kosmická loď Vostok 
téhož konstruktéra vynesla do Vesmíru prvního člověka J. Ga-
garina. USA soupeřící se SSSR v boji o vůdčí roli v dobývání 
Vesmíru (poznámka – vždy naštěstí pouze mírovými prostřed-
ky) nemohly nezareagovat. Reakcí byl projekt Apollo, jehož cí-
lem bylo dopravit člověka na Měsíc, což se jim 20. července 1969 
podařilo. Na měsíční povrch vstoupil jako první N. Armstrong 
následovaný J. Aldrinem. Zajímavé je, že stěžejní úlohu v tomto 
programu hrál Werner von Braun, hlavní konstruktér Hitlero-
vých obávaných raket V1 a V2, zajatý Američany v Německu 
na konci II. světové války – v projektu Apollo navrhl a se svým 

týmem zkonstruoval dodnes nejsilnější nosnou raketu Saturn 5, 
která lidskou posádku k Měsíci dopravila. 

Ve skutečné technické revoluci přineslo 20. století vlastně 
všechno, co dnes používáme – především automobily, konti-
nentální energetické přenosové sítě, elektroniku, počítače, ro-
botiku, komunikační a informační technologie (např. satelitní 
GPS), atd., ale také jaderné technologie – ty nejdříve ve formě 
smrtících zbraní, schopných během několika hodin zničit celý 
svět (paradoxně i z těchto důvodů již 77 let nedošlo k žádnému 
celosvětovému vojenskému konfliktu!) a poté ve formě vlastně 
jediného výkonného ekologicky jakžtakž čistého zdroje energie 
(jaderné reaktory „atomových“ elektráren).

Ano, toto vše se z velké části stalo během jednoho lidského 
života. Stařenka nás opustila ve věku téměř 90 let… Když se člo-
věk nad tím zamyslí, tak se mu nad tím neuvěřitelným pokro-
kem až tají dech. Ale také nad tím, co naši pra- a pra-pra rodiče 
museli všechno zažít a přežít, abychom my mohli žít v tomto 
z jejich hlediska naprosto nepředstavitelném „nadbytku“. Po-
kud je člověk zároveň upřímný, tak se musí našim předkům 
hluboce poklonit. 

Jen na okraj a pro srovnání. Roku 1918 končila I. světová vál-
ka. Díky přesunům vojsk (lodní doprava, vojenské vlaky, atd.) 
se po světě rozšířil s nebývalou silou smrtící virus tzv. „španěl-
ské chřipky“ (H1N1), který mohl podle odhadů způsobit úmrtí 
17, 50, nebo až 100 milionů lidí (!). V rámci těchto čísel jsou naše 
současné problém nesrovnatelné. Virus (sám pojem „virus“ byl 
tehdy neznámý) zabíjel se smrtností možná až 20% (bereme-
-li v úvahu nejvyšší čísla) v letech 1918–1920, možná, že počet 
jeho obětí byl vyšší než počet zabitých v končící válce. Přesto se 
o něm tehdy zdaleka tolik nepsalo, nemluvilo, protože válečné 
hrůzy a škody byly prostě něco úplně jiného. V rámci ničivého 
nástupu toho i u nás působícího viru přesto dokázali naši před-
kové založit Československou republiku. I u nás bylo mnoho 
obětí této epidemie, ale, opakuji, na pozadí válečných hrůz se 
nejednalo o nic, co by dokázalo zastavit poválečný rozvoj naše-
ho tehdy jednoho z mála v Evropě vznikajícího demokratického 
státu. Možná je dobré si toto všechno uvědomit, když naříkáme 
nad tím, jak je dnes na nás osud krutý. Prostě není a je určitě 
v našich silách se se vším vyrovnat. Minimálně proto, že naši 
předkové to dokázali v nesrovnatelně těžších podmínkách, pro-
tože byli prostě stateční, pracovití a cílevědomí – jak prosté…

K otázce položené v názvu i úvodu tohoto zamyšlení. Odpo-
věď na ni není a ani nemůže být jednoznačná. Proč? Protože se 
jedná o pojem, který je co do významu závislý na tom, kdo a kdy 
jej používá. „Sto let“ je tedy pojem ryze relativní.

Otakar Vychodil, kronikář obce
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Při příležitosti tradičních hodových oslav byl dne 26. června 
2021 těšetickým farářem panem Mgr. Miroslawem Lukasiewiczem 
slavnostně vysvěcen nový zvon Panny Marie Pomocné. Od tohoto 
dne se nese jeho zvuk obcí každý den vždy ve 12 a 18 hodin.

Přesný rok vzniku naší kaple neznáme. Nejstarší písemná 
zmínka o kapli pochází z roku 1858. Stejně tak neznáme ani rok 
vzniku a původ jejího prvního zvonu. S jistotou však víme, že 
kaple zvon před 1. světovou válkou měla. Je také velmi pravdě-
podobné, že první zvon v Luběnicích byl starší než kaple samot-
ná. V pamětech kronikáře pana Severina Báťka můžeme najít 
zmínku, kdy s hořkostí popisuje rekvizici (tedy úřední zabavení) 
zvonu z kaple v Luběnicích. Došlo k tomu v roce 1917 rekvizní-
mi komisaři s podporou c. a k. vojska. Kov, z něhož byly zvony 
vyrobeny (tzv. zvonovina), totiž po roztavení sloužil k výrobě 
hlavní dělostřeleckých kanónů. Stejný osud potkal také zvony 
kostela v Těšeticích. Těšetické zvony se však během let 1923–24 
podařilo nahradit. Občané Luběnic na ně tehdy přispěli částkou 
4 400,- korun československých. 

O obnově našeho zabaveného zvonu v čase mezi světovými 
válkami se bohužel nezmiňuje obecní kronika ani farní doku-
menty. Záznamy hovoří pouze o opravě věže a střechy kaple 
z roku 1928, nikoliv o výrobě, natož instalaci zvonu. Zda v tomto 
období zvon v kapličce byl či nikoliv, tak zřejmě nelze s jistotou 
potvrdit, ale ani vyvrátit. 

K rekvizici zvonů pro potřeby zbrojního průmyslu došlo rov-
něž během 2. světové války. Náš původní zvon pochází s nej-
větší pravděpodobností z roku 1942. Byl vyroben jako zvon pro-
vizorní z tzv. bílého bronzu. Tento materiál se používal během 
války k odlévání náhradních zvonů za zvony zabavené. Alterna-

tivou tohoto kovu byla 
ocel. Avšak ani zvon 
z oceli, ani z tzv. bílého 
bronzu, nemůže po hu-
dební stránce plnohod-
notně nahradit zvon 
ze zvonoviny. Původní 
zvon a jeho dubový zá-
věs, jsou dokladem his-
torie naší obce i zvonař-
ství. Jako takové byly 
zrestaurovány a ulože-
ny v archivu obce.

Nový zvon pro lu-
běnickou kapličku tak 
může být třetím, nebo 
také čtvrtým zvonem 
v naší kapli. Byl odlit 3. června 2021 ve zvonařské dílně Tomáš-
ková-Dytrychová v Brodku u Přerova. Vyroben je ze zvonařské 
bronzi, váží 50 Kg, jeho průměr je 420 mm a je laděn do tónu H2. 

Když jsme se zastupiteli minulý rok v tuto dobu plánovali 
výrobu nového zvonu a uspořádání sbírky, nikdo z nás zcela 
jistě netušil, jaký zájem tato myšlenka vyvolá mezi občany Lubě-
nic. Na zvon se podařilo vybrat úctyhodných 249 300,- Kč. Tyto 
finance z velké části pokryly náklady na výrobu zvonu a souvi-
sejícího vybavení. Ještě jednou všem dárcům srdečně děkujeme.

Jménem zastupitelstva obce přeji našemu novému zvonu, 
aby tu s námi byl nejméně dalších 100 let. Věřím, že každé jeho 
zvonění nám připomene pocit sounáležitosti s naší obcí a jejími 
občany.

Jan Blaho, starosta obce

Nový zvon Panny Marie Pomocné

Odlévání zvonu v Brodku u Přerova
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Kopie z pamětní knihy (1923)

Kopie z pamětní knihy (1917) 

Forma nového zvonu Původní zvon Luběnické Hanačky

Slavnostní svěcení zvonu

Zavěšení zvonu
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Rozvoj infrastruktury pro turistiku u rozhledny na Velkém Kosíři
Ve 2. polovině roku 2021 bylo na střechu přístřešku pro opé-

kání vedle rozhledny instalováno 10 ks FVE panelů typu Trina 
Solar Vertex o jednotkovém výkonu 400Wp. Celkový instalova-
ný výkon FVE zdroje je tak 4kWp. Panely byly instalovány na 
konstrukci z Al/nerez a byly zapojeny do pěti stringů po dvou 
panelech. Ty byly připojeny UV odolnými fotovoltaickými kabe-
ly v zemi v ochranné trubce kopoflex až k patě rozhledny. Zde 
byly kabely vyvedeny ze země a vedeny v plastové trubce Uni-
volt po zdi až do rozvaděče FVE v technickém zázemí rozhled-
ny, kde bylo provedeno jejich jednotlivé odjištění a ochrana proti 
přepětí. Do rozvaděče FVE byly instalovány prvky FVE elek-
trárny jako jsou střídač, solární regulátor, řídící jednotka a EZS 
ústředna pro zabezpečení rozhledny a FVE panelů. Na rozvadě-
či FVE byla instalována i stříška proti případnému odkapávání 
vody ze stropu. V rozvaděči FVE jsou také osazeny prvky pro 
odjištění jednotlivých zásuvkových a světelných okruhů instalo-
vaných do rozhledny. Pod rozvaděčem FVE jsou v zatepleném 
a vytápěném boxu umístěny baterie LiFePol 48V/74Ah – 3ks. 

V technickém zázemí byly po diskuzích o provozu rozhled-
ny a finančních možnostech Mikroregionu KOSÍŘSKO násled-
ně instalovány světelné a zásuvkové okruhy a vytápění pomocí 
infrapanelů, které jsou osazeny na stropě. Regulace je provede-
na nástěnným termostatem Eberle. Ve vstupní chodbě za za-
bezpečenými dveřmi je osazena elektrocentrála Medved, jako 
případná záloha při nedostatku energie za špatného počasí. Její 
startování je elektrické a zcela autonomní – obstarává ho řídící 
jednotka FVE na základě SOC bateriového systému. Na venkov-
ní zdi rozhledny u vstupu je instalována zásuvka pro případné 
dobíjení elektrokol pro veřejnost.

Technické parametry:
• FVE panely Trina Vertex 400Wp – 10 ks
• Střídač Victron Multiplus II 48/5000/70 – 1 ks
• Solární regulátor Victron 150/70 – 1 ks
• Baterie Pylontech US3000 48V/3,6kWh – 3 ks
• Elektrocentrála Medved 8kVA – 1 ks

Celkové náklady na akci činily 522 tis. Kč, z čehož 260 tis. Kč 
byla dotace z Olomouckého kraje.

Rada Mikroregionu Kosířsko

Odpadové hospodářství obce
Vyhláška č. 2/2021
Stejně jako ostatní obce jsme i my museli reagovat na nový 

odpadový zákon novelizací vyhlášky. Na posledním loňském 
zasedání zastupitelstva obce byla proto schválena obecně zá-
vazná vyhláška č. 2/2021 o místním poplatku za obecní systém 
odpadového hospodářství. Upraven byl okruh poplatníků, saz-
ba poplatku a případy osvobození a úlev od poplatku. Mezi po-
platníky tedy patří každá fyzická osoba přihlášená v obci nebo 
vlastník nemovité věci (zahrnující byt, rodinný dům nebo stavbu 
pro rodinnou rekreaci na území obce), ve které není přihlášená 
žádná fyzická osoba. Spoluvlastníci nemovité věci jsou povinni 
plnit poplatkovou povinnost společně a nerozdílně.

Sazba poplatku pro rok 2022 činí 720,- Kč za osobu. Pro ob-
čany obce, kteří v příslušném kalendářním roce dosáhnout 70 
a více let věku, je sazba poplatku 540,- Kč. Poplatek je splatný 
nejpozději do 31. března (poplatek vybíráme v průběhu celého 
měsíce). 

Okruh osob, které jsou od poplatku osvobozeny ze zákona, 
upravuje článek 7 odst. 1 obecní vyhlášky. Od poplatku je dále 
osvobozen občan, který:
a) se zdržuje po celý příslušný kalendářní rok v jiné obci  
 v České republice a zde platí buď poplatek za komunální  
 odpad stanovený obecně závaznou vyhláškou, případně hradí 
  náklady spojené s komunálním odpadem jinou formou (např. 
  nájemní smlouva apod.),
b) se zdržuje v zahraničí nepřetržitě déle než 10 měsíců v pří- 
 slušném kalendářním roce za účelem studia nebo zaměstnání  
 nebo trvalého pobytu v zahraničí,
c) má místo trvalého pobytu v sídle ohlašovny Obecního úřadu  
 Luběnice, Luběnice 140, 783 46 p. Těšetice, přičemž se na území 
 obce po celý příslušný kalendářní rok nezdržuje,
d) je přihlášen k pobytu v bytových nebo rodinných domech, ke  
 kterým není zajištěn příjezd pro svozová vozidla a nejbližší  
 příjezdová komunikace sjízdná pro svozová vozidla nebo  
  

Fotovoltaické panely na přístřešku u rozhledny
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Historie a současnost

 svozové místo určené k umístění sběrných nádob pro svoz  
 komunálního odpadu jsou od těchto bytových nebo rodi- 
 nných domů vzdáleny více než 600 m,
e) je třetím a každým dalším dítětem, které žije ve společné  
 domácnosti s nejméně dvěma svými nezaopatřenými souro- 
 zenci a nedovrší-li tyto děti v příslušném kalendářním roce  
 16 let.

Plné znění vyhlášky naleznete na webových stránkách obce 
nebo na obecním úřadě.

Adresné třídění odpadu
Úplný konec skládkování dle aktuální legislativy nastane 

v roce 2030. Není samozřejmě vyloučeno, že termín zákazu sklád-
kování nebude změněn. Již nyní ale postupně narůstá poplatek 
za ukládání využitelných a recyklovatelných odpadů na skládky. 
Máme tedy 2 možnosti, jak dál. Můžeme každý rok navýšit po-
platek za obecní systém odpadového hospodářství na základě tr-
vale rostoucích nákladů (např. až na 1200,- Kč) a dál nic neměnit. 
Druhou možností je motivace občanů ke třídění odpadů, která by 
měla vést k zásadnímu snížení množství komunálního odpadu 
(odpad v černých popelnicích) a minimalizovat dopad rostoucí-
ho skládkovacího poplatku na naši obec (a její občany). 

Po vzoru mnoha jiných obcí zvažujeme zavedení adresného 
třídění odpadů, které prokazatelně přispěje ke snížení komu-
nálního odpadu končícího jinak na skládce. Zhruba v polovině 
tohoto roku by měla být vyhlášena dotační výzva na pořízení 
nádob na tříděný odpad z Operačního programu životní pro-
středí. Pokud se s několika dalšími okolními obcemi dohodneme 
na podání společné žádosti, mohli bychom získat nádoby na pa-
pír, plast a bioodpad do každé domácnosti (pro občany zdarma 
a dobrovolně). Třídění by tak pro všechny mohlo být výrazně 
jednodušší a pohodlnější. Motivací ke třídění bude také sleva 
na poplatku pro domácnosti, které aktivně třídí. Více k novému 
systému oznámíme v průběhu roku.

Uvedená dotační výzva by měla také podporovat výstavbu 
a modernizaci zařízení pro sběr, třídění a úpravu odpadů. Ta-
kové místo by mohlo vzniknout v areálu čistírny odpadních vod 
a opět výrazně zjednodušit našim občanům třídění a odevzdá-
vání odpadů. 

Místní energetická koncepce obce
Teprve podruhé v historii vyhlásí letos Ministerstvo prů-

myslu a obchodu ČR dotační program zaměřený na zpracová-
ní místní energetické koncepce. Dokument by měl obsahovat 
přehled všech zdrojů energie v příslušné obci, přehled způsobů 
užití energie v obci, sestavit bilanci mezi zdroji energie a její spo-

třebou a přinést návrh možných řešení u všech typů dodávek 
energie vůči všem druhům a objemům spotřebovávané energie 
(v rozdělení na sektor domácností, veřejný a podnikatelský). 
Tyto aktivity by měly vyústit v optimální komplexní řešení ener-
getiky obce a ve zpracování Energetického akčního plánu. Po-
kud budou zastupitelé souhlasit s podáním žádosti, lze získat 
70 % výdajů na tvorbu energetické koncepce. Dokument bude 
poté sloužit jako podklad pro navazující žádosti o dotace a ná-
sledně k realizaci navržených opatření.

Sběrový dvůr Lutín  
Během minulého roku došlo ke změně v limitu zdarma ode-

vzdaného odpadu na sběrovém dvoře v Lutíně. Nově zde může 
každý občan Luběnic oproti předložení platného občanského 
průkazu odevzdat až 300 kg odpadu ročně zdarma. Odevzdání 
a likvidaci odpadu nad tento limit je zpoplatněn dle aktuálního 
ceníku. 

Otevírací doba sběrového dvora v Lutíně
Pondělí: zavřeno
Úterý až pátek: 9:30 – 16:30
Sobota: 8:30 – 12:00
Neděle: zavřeno
(Poslední zákazník bude přijat 15 minut před ukončením pro-
vozní doby)

Jan Blaho, starosta obce

Nový kontejner na bioodpad
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LUBĚNICKÝ MIX
Zlom, sazba a tisk: Computer Media s.r.o., Olomoucká 28, 796 01 Prostějov. Nákladem 185 výtisků vydal Obecní úřad Luběnice v únoru 2022. 
OÚ Luběnice, Luběnice 140, 783 46 Těšetice, okr. Olomouc. Tel. 585 954 297; e-mail: ou@lubenice.cz; www.lubenice.cz

Termíny svozu odpadů v obci Luběnice v roce 2022




